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SKUPŠTINA / ASSEMBLEA
Odbor za društvene djelatnosti
Comitato per le attivita sociali

KLASA/CLASSE: 024-01/25-07/3
URBROJ/N:PROT: 2163-01/15-25-2
Pazin, 17 veljače 2025. 

ZAPISNIK

sa 21. sjednice Odbora za društvene djelatnosti Skupštine Istarske županije održane dana 17. 
veljače 2025. godine s početkom u 09,00 sati putem online – video konferencije.

Sjednici prisustvuju: predsjednik Davor Komar, članovi mr. sc. Tatjana Tomaić, Zdenko Pliško, 
Đina Šverko i Bruno Stermotić. 

Opravdano je odsutan Ivan Iskra 

Osim članova Odbora prisutni su: Gordana Antić, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i 
socijalnu skrb Istarske županije i Melita Ferenčić, pomoćnica pročelnice Stručne službe 
Skupštine.

Sjednicu otvara predsjednik Odbora za društvene djelatnosti Davor Komar, svih pozdravlja, 
konstatira kvorum, te predlaže sljedeći dnevni red:

DNEVNI RED

1. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Pravilnika o radu 
Doma za starije osobe Novigrad – Casa per i anziani Cittanova

2. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Pravilnika o radu 
Doma za starije osobe Raša

3. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Pravilnika o radu 
Doma za starije osobe „Domenico Pergolis“ Rovinj – Casa per anziani „Domenico 
Pergolis“ Rovigno

4. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Pravilnika o radu 
Doma za starije osobe Alfredo Štiglić, Pula – Casa per anziani Alfredo Štiglić, Pola

5. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća Povjerenstva za nadzor nad radom 
mrtvozornika na području Istarske županije o obavljenim obdukcijama i radu 
mrtvozorničke službe za 2024. godinu u Istarskoj županiji

6. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Povjerenstva za zaštitu prava 
pacijenata na području IŽ za 2023. i 2024. godinu

7. Razno.

Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red.
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Predsjednik Odbora Davor Komar poziva pročelnicu Gordanu Antić da ukratko obrazloži točke 
dnevnog reda.

Ad.-1
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Pravilnika o radu 

Doma za starije osobe Novigrad – Casa per i anziani Cittanova

Gordana Antić u bitnome ističe da se prve četiri točke dnevnog reda odnose na četiri Doma 
za starije osobe i nove Pravilnike o radu, koji se usklađuju sa Zakonom o radu, kako bi se 
unificirao pristup sukladno zakonu.

Davor Komar otvara raspravu.

Odbor za društvene djelatnosti, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ZAKLJUČAK

Podržava se prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Pravilnika o radu 
Doma za starije osobe Novigrad - Casa per i anziani Cittanova, te upućuje Skupštini Istarske 
županije na razmatranje i usvajanje.

Ad.-2.
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Pravilnika o radu 

Doma za starije osobe Raša

Odbor za društvene djelatnosti, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU

Podržava se prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Pravilnika o radu 
Doma za starije osobe Raša, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i 
usvajanje.

Ad.-3.
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Pravilnika o radu 
Doma za starije osobe „Domenico Pergolis“ Rovinj – Casa per anziani „Domenico 

Pergolis“ Rovigno

Odbor za društvene djelatnosti, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU

Podržava se prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Pravilnika o radu 
Doma za starije osobe „Domenico Pergolis“ Rovinj – Casa per anziani „Domenico Pergolis“ 
Rovigno, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje.

Ad.-4.
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Pravilnika o radu 

Doma za starije osobe Alfredo Štiglić, Pula – Casa per anziani Alfredo Štiglić, Pola

Odbor za društvene djelatnosti, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
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Podržava se prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Pravilnika o radu 
Doma za starije osobe Alfredo Štiglić, Pula – Casa per anziani Alfredo Štiglić, Pola, te se 
upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje.

Ad.-5.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća Povjerenstva za nadzor nad radom 

mrtvozornika na području Istarske županije o obavljenim obdukcijama i radu 
mrtvozorničke službe za 2024. godinu u Istarskoj županiji

Gordana Antić izlaže navedenu točku dnevnog reda, navodi da je izvješće redovno, da se 
donosi svake godine i da je nadzor nad radom mrtvozornika u ingerenciji Istarske županije. 
Za 2024. godinu bilo je 1390 mrtvozorstava, rodilo se 1256 djece, a umrlo je 1390 ljudi. 
Utrošena sredstva za mrtvozorničku djelatnost su 92.539,00 eura. Brojke se ponavljaju, čak 
nešto manje ih umire izvan bolnice, veći broj ljudi umire na stacionarima i Domovima za starije 
osobe. 

Davor Komar otvara raspravu.

Odbor za društvene djelatnosti, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU

Podržava se prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća Povjerenstva za nadzor nad radom 
mrtvozornika na području Istarske županije o obavljenim obdukcijama i radu mrtvozorničke 
službe za 2024. godinu u Istarskoj županiji, te se upućuje Skupštini Istarske županije na 
razmatranje i usvajanje.

Ad.-6.
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Povjerenstva za zaštitu prava 

pacijenata na području IŽ za 2023. i 2024. godinu

Gordana Antić navodi da Povjerenstvo za zaštitu prava pacijenata vodi gospođa Mirsada 
Budija, dugo godina je to bila doktorica Romanita Rojnić, ovo izvješće se odnosi na 2023. i 
2024. godinu, imamo ukupno 14 pritužbi koje su došle u naš odjel za povjerenstvo, one su se 
odnosile uglavnom na komunikaciju, ponašanje i postupanje prema pacijentu ili nedostupnost 
određene usluge, nije bilo pritužbi na stručni rad. Što se tiče komunikacije i ponašanja, 
djelomično su tu još posljedice corone, odnosno „izgorenost“ zdravstvenih radnika i dodatno 
opterećenje jer ih ima premalo, onda intenzivno radimo na tome, zaposlenici Istarskih domova 
zdravlja imaju tečajeve komunikacije. Imamo tri prioriteta za zdravlje, to smo imali na zadnjoj 
Skupštini, a prvo je mentalno zdravlje radnika na radnom mjestu. Opća bolnica Pula unutar 
svojih resursa ima također psihosocijalnu podršku i tečajeve komunikacije, shvatili smo da je 
to jedan od prioriteta na kojima moramo raditi kako bi zaposlenici imali dovoljno snage i volje 
i da bi bili kvalitetni u pristupu prema pacijentima. Što se tiče dostupnosti, ažuriramo liste 
čekanja i pokušavamo ih smanjiti, odnosno ukinuti, preduvjet svega je imati dovoljno 
zaposlenika, a trenutno nam u Istarskoj županiji nedostaje 127 medicinskih sestara i 47 
liječnika.

Davor Komar otvara raspravu.

Zdenko Pliško se javlja za riječ, te navodi da želi dati do znanja da će na Skupštini probati 
ukazati na nedopustivo duga čekanja u našoj bolnici, negdje čak i do tri godine.

Gordana Antić navodi da je trenutno ona u upravnom vijeću Opće bolnice Pula, te da jako 
dugo čekanje pokušavaju sada skratiti tako da rade petkom popodne i subotom liječnici u 
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dodatnom radu, a za sve one liste koje su duge oni su se pokrenuli da rade to izvan svog 
radnog vremena, u dodatnom radu, da bi skratili liste čekanja.

Zdenko Pliško navodi da bi htio pozdraviti od strane ministrice najavljeno ukidanje 
mogućnosti za pojedine liječnike čije su liste čekanja duža od 2 mjeseca, da im se neće 
dozvoliti da rade u privatnim i drugim poliklinikama van bolnice, želim to pozdraviti i mislim da 
je to jedino rješenje. Ja sam jedan od tih koji nažalost koristim često usluge i srećem te ljude 
u privatnim poliklinikama i izvan bolnice, a istovremeno na tim odjelima su linije čekanja, 
recimo ako se dobije uputnica od obiteljskog liječnika za uklanjanje mrene čeka se preko tri 
godine, a duge su linije čekanja i tamo kamo provodimo programe ranog otkrivanja raka.  

Gordana Antić navodi da je njihov odjel pripremio 10 inicijativa prema premijeru, ministrici, 
ministru rada i financija, a to se odnosi na zakonske regulative kako bi se unutar javnog 
sustava zdravstva moglo pružiti više usluga, jer imamo sad paradoks da Zakon o radu ne 
dozvoljava radnicima duže od 8 sati prekovremenog rada tjedno, a istovremeno oni u 
dopunskom radu rade u privatnom sektoru i to se ne pribraja. U Zakonu piše da ukupni 
prekovremeni fond sati smije biti 180, po tome ne bi nitko smio raditi u dopunskom radu u 
privatnom sektoru, tako da je tu ministrica krenula u rješavanje, ali to je dosta kompleksan 
problem, moraju se najprije promijeniti neke zakonske osnove da bi se u javnom zdravstvu 
moglo pružiti više usluga. Od strane HZZO-a također imamo određene limite. Podaci iz MUP-a 
koje smo dobili su da imamo 40 000 stranih radnika trajno nastanjenih u Istarskoj županiji koji 
nisu ušli u mrežu zdravstvene zaštite, mi imamo limit za lokalno, domicilno stanovništvo, a i 
strani radnici se tu liječe, tako da smo u dosta nepovoljnom položaju što se tiče javnog 
zdravstva i tih zakonskih regulativa. Bez promjena zakonskih regulativa ne možemo se puno 
pomaknuti.    

Bruno Stermotić postavlja pitanje je li ikada bila tako loša situacija u zdravstvu, koliko će to 
utjecati na sve što se događa u populaciji i što se tu može napraviti?   

Gordana Antić navodi da se prekasno počelo razmišljati o tome, te da će idući mjesec otići 
na Medicinski fakultet gdje će pokušati privući mlade liječnike, imamo i deset stipendija od 
1.000,00 eura za četvrtu, petu i šestu godinu medicine kako bismo dobili mlade liječnike, 
sedam ih se javilo prema mojim informacijama, pa ćemo ponoviti taj natječaj, ali njih 
uvjetujemo da rade u Domovima zdravlja kako bismo primarnu zdravstvenu zaštitu na neki 
način osigurali i zaštitili jer nama je primarna zdravstvena zaštita devastirana. Analizom do 
2028. godine, oni koji imaju uvjete za mirovinu do 65 godina starosti, nama u Istri će 
nedostajati 166 sestara, 139 liječnika i 77 njegovatelja. Njih jednostavno na tržištu u Republici 
Hrvatskoj nema, a BiH, Srbija i ostale zemlje koje su nam srodne i slične po jeziku isto tako 
su već prazne dosta. Postoji jedna europska direktiva koja nalaže priznavanje inozemnih 
stručnih kvalifikacija iz trećih zemalja za tri mjeseca, Nijemci rade za mjesec, a kod nas traje 
tri godine, to jednostavno predugo traje. U Sloveniji konkretno traje tri mjeseca za one koje bi 
eventualno našli. Mi iz područja Republike Hrvatske, znači po uredbi su iste plaće, a novac je 
jednostavno puno manje vrjedniji u Istarskoj županiji nego u područjima s posebnom 
državnom skrbi gdje oni dobiju 50% poreza natrag i gdje si mogu riješiti stambeno pitanje za 
60.000,00 eura, 70.000,00 eura, gdje je jeftiniji život i gdje imaju nekoga tko će im paziti djecu, 
tako da s područja RH je vrlo mali broj, mi smo uspjeli prošle godine 66 ljudi naći, ali to je 
nama nedostatno. Školovanje za medicinske sestre, sada imamo 30 njih koji su prihvatili 
stipendiju, 21 za bolnicu i 9 za Istarske domove zdravlja. Dom za starije osobe ili centar cijeli 
koji gradi Medulin, nudili su 300 eura za stipendiju i nije im se nitko javio, tako da je upitno 
kada završe, tko će tamo raditi. Pogotovo su nepoželjna radna mjesta stacionari, palijativa i 
domovi za starije osobe. Vrlo teška situacija je u cijeloj Europi i više nitko se ne želi tim 
zanimanjima baviti, a od corone još manje, svi imaju isti problem. Kod nas bez promjene nekih 
tih zakona da neke poslove koje radi danas liječnik obiteljske medicine, kontrolne, tlakove, 
pogledati grlo, uz upotrebu tehnologije to mogu raditi magistre sestrinstva, mi imamo veliki 
broj magistra sestrinstva koje nisu dobile uopće nikakve nove kompetencije da one mogu 
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nešto obavljati, tada bismo mogli u obiteljskoj medicini imati više kartona po liječniku kada bi 
sestre obavljale određene poslove, a ima naznaka da oni žele da se smanji broj kartona. Nama 
su sada već 23 ambulante bez nositelja, od 114. Jednostavno situacija je opća katastrofa, to 
nisu privlačna zanimljiva i djeca nemaju više empatiju, nitko ne želi biti više medicinska sestra. 
Mi imamo problem njegovatelja, ostatak na kontinentu bar nemaju taj problem što se tiče 
pomoćnog kadra, naši više nitko ne žele biti njegovatelj ni spremačica, imamo problem i 
nestručnog kadra.

Bruno Stermotić navodi da smatra da je situacija dramatična, te predlaže da se preko 
saborskih zastupnika traži izvanredna sjednica Sabora samo s tom točkom dnevnog reda koja 
to zaslužuje. Ako ovako nastavimo, brzo ćemo nestati, znam da je svima teško, ali nešto 
moramo učiniti, situacija zahtjeva upravo takvo ponašanje i takvo traženje rješenja na bilo koji 
način. 

Gordana Antić navodi da na kontinentu još nije toliki problem s medicinskim sestrama i 
pomoćnim osobljem kao kod nas, mi smo i cijela obala u takvoj situaciji. Split i Šibenik imaju 
zaleđe i Hercegovinu, njima dođe dosta njih iz Hercegovine

Zdenko Pliško navodi da kasno detektiranje određenih bolesti znači zapravo i dugo 
vremensko liječenje, a time pati i zdravstvo i sami bolesnik. Ako za mamografski pregled koga 
uputi liječnik obiteljske medicine, dođe na red ženska nakon 4, 5 ili 6 mjeseci, do tada je bolest 
uznapredovala, a to znamo što znači, prema tome netko treba nešto poduzeti. 

Gordana Antić navodi da imamo u Hrvatskoj u bolnicama i klinikama nikad više liječnika na 
broj stanovnika, a nikad duže redove čekanja, samo mi imamo primarnu zdravstvenu zaštitu 
praznu i to nitko ne želi raditi, a nekontrolirano se raspisuju natječaji za specijalizacije i ti mladi 
ljudi kad završe odlukom Ustavnog suda nemaju nikakvu obvezu raditi kod poslodavca, nego 
idu u inozemstvo ili u privatni sektor, tu se vrtimo u krug i gubimo kadar.

Odbor za društvene djelatnosti, nakon kraće rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ZAKLJUČAK

Podržava se prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Povjerenstva za zaštitu prava 
pacijenata na području IŽ za 2023. i 2024. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije 
na razmatranje i usvajanje.

Ad.-7
Razno

Pod ovom točkom nije bilo rasprave.

Završeno u 09:22 sati.

Zapisnik vodila:                                                                                            Predsjednik Odbora
Iris Juričić           Davor Komar


